
 
 

Skolebestyrelsen 2022/23 

 

Referat SB07 
 

Skolebestyrelsesmøde (07)  

Onsdag d. 12. april 2023  
18.30 – 21.00  
 
 
Mødested:                  Havrehedskolen, afd. Morud, personalerummet 

 

Mødedeltagere:  
Pia Skov Hansen (Skolebestyrelsesformand), Tina Kannegaard (med-formand), Rikke Molin (forældrerepræsentant), Sussi 
Debicki Gudmundsson (forældrerepræsentant), Hans-Henrik Grabe (forældrerepræsentant), Stephanie Nør Nielsen 
(forældrerepræsentant), Mette Fugl (forældrerepræsentant), Niels Pedersen (medarbejderrepræsentant), Gitte Bremholm 
(medarbejderrepræsentant), Allan Buchholt Høj (Viceskoleleder), Louise Hjortebjerg Theil (Skoleleder) 

Særligt velkommen til deltagere fra Hårslev skole: Mia Fruerhøj Jørgensen, Diana Pøhlsgaard, Mette 
Damgaard Hansen og Trine Harling.  
 

Elevrådsrepræsentanter:  
Silas Both (elevrådsformand, 9.b), Maria Møller Pedersen (elevråds-næstformand, 9.c)  
 
Mødeleder: Pia Skov Hansen 
 
Gæst:  
 

 

Møderække 2022-2023:  

Mandag d. 5. sept., mandag d. 3. okt., tirsdag d. 1. nov., onsdag d. 11. jan., mandag d. 6. feb., 
tirsdag d. 7. marts, onsdag d. 12. april, torsdag d. 11. maj og mandag d. 12. juni. 

Dertil varslet møde med Børne- og ungeudvalget d. 4. oktober kl. 19.00-21.00. Placering kommer 
senere. 

  

De første 30 minutter bruger vi på at byde alle velkomne i fællesskabet. 

 

Punkt 33: Godkendelse af referat                                          Kl. 19.00 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Sagsfremstilling: At skolebestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 
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Beslutning: Referatet blev underskrevet og godkendt 

 

Punkt 34: Nyt fra elevrådet                   Kl. 19.05 

Beslutningstema: Orientering fra elevrådsrepræsentanter.  

Sagsfremstilling: At skolebestyrelsen orienteres om elevrådets arbejde på Havrehedskolen 

Beslutning:  

8.årgang – lokaleplan og ringetider – havde sammenfattet et skriv med synspunkter.  

Dette blev drøftet i bestyrelsen - Der arbejdes med lokaleplan på begge matrikler- på Morud kan 
overbygningen ikke samles, derfor har Teamkoordinatorgruppen arbejdet med forskellige forslag til 
en ny lokalestruktur. 6. årgang må ikke blive et ”Appendix” til resten af Overbygningen. Det er et 
spørgsmål om hvordan alle bliver bedst muligt integreret – vi kigger endnu engang på forslaget. 

Legepatrulje ønskes tilbage- flere 8.årgangselever vil gerne ”frivilligt” deltage i disse aktiviteter, 
hvor de ”store” elever hjælper de små med frikvartersaktiviteter.  

Legpatruljen fortsætter på begge matrikler efter sommerferien.  

Bilag: 

 

Punkt 41: Orientering fra ledelsen                                                                        Kl.  19.15          

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen.  

Sagsfremstilling:  
Opstart af førskole.  
Vi har startet 23 på afdeling Veflinge, samt 23 og 24 nye førskolebørn på afd. Morud- indtrykket er, 
at vi er kommet godt fra start. Vi har ventet på at komme i gang pga. skolestrukturændringer- nu er 
vi endelig startet. 
 
Status i forhold til klagesag. 
I forbindelse med førskolestarten/næste skoleårs planlægning blev et nyt klassedelingsprincip 
besluttet i skolebestyrelsen. Dette medførte en klage – udgangen af denne klagesag blev fremlagt 
og drøftet i skolebestyrelsen. Kommunens juridiske afdeling har i denne forbindelse godkendt 
Havrehedskolens sagsbehandling og principper. 
 
Beslutning:     

Bilag: 
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Punkt 42: Strukturprocessen          Kl.  19.25 

Beslutningstema: Gennemgang af strukturprocessen frem til og med de første måneder af det nye 
skoleår. Hvad har vi gjort, hvordan er vi kommet i gang. Hvad ligger foran os? Hvad udfordrer? 
Skolebestyrelsens perspektiver? 

Sagsfremstilling:  
 
Beslutning:  

Skolebestyrelsens perspektiver/kommentarer? 

Dejligt, at der er tænkt så mange tanker – at andre har gjort sig mange tanker om hvordan 
processen forløber bedst– kommunikationsplan kører, drypvise og fokuserede informationer tilgår 
forskellige parter i den næste tid– henvisning til Påske-nyhedsbrev fra Louise Hjortebjerg Theil på 
Aula.  

I har arbejdet – og evner at have øjne på elever, forældre og medarbejdere – vi kan mærke at det er 
kommet godt i gang.  

Jeg er interesseret i de dryp der kommer det næste halve år – hvordan holder vi gang i denne 
integrationsproces. På sigt arbejder vi mere ind i årgangene- 7 fordybelsesdage, 2 emneuger en på 
tværs af Morud/Veflinge/en på matriklen– Skolebestyrelsen har afsat 300000 til trivselsprojekt – 
dette er der budgetteret med. 

Stor ros- der er tænkt bredt rundt – det her med at gå ind i det ”før” sommerferien er godt for alle 
elever, forældre og personaler. 

Bilag: Den planlagte strukturproces 

 

Punkt 43: Ringtider for kommende skoleår       Kl.  19.50 

Beslutningstema: Igennem flere år har vi på Havrehedskolen haft lang ventetid fra klokken ringer 
ud til bussen kører. Derfor har ledelsen lavet et udkast til et nyt ringetidssæt. I forhold til udkastet 
er der både fordele og ulemper. Louise præsenterer udkastet og fordele/ulemper. Skolebestyrelsen 
drøfter og tager stilling til hvilket ringetidssæt, der skal anvendes kommende skoleår.  

Sagsfremstilling:  
 
Beslutning:  

Drøftelse af fordele og ulemper ved de foreslåede ringetider.  

Kommentarer:  

Grundskolelærere synes det er en rigtig god idé – der ”stjæles” pt. fra fagfaglige timer, når vi har 
morgensang.  
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Hvor mange elever skal gå længere tid i skole, for at nogen elever skal nå en bus lidt før? Kender vi 
data? Hvor mange berører dette? Ærgerligt hvis fx co-teaching – ikke kan finde sted i samme 
omfang som tidligere. 

SFO/KLUB er bekymrede for at forældre melder deres børn fra fritidsdelen, når skoledagen bliver 
længere. De tænker: ”vi sparer 6 timer og 600 kr. om måneden” det er en effekt vi har set tidligere. 

For de store elever – tænker jeg de går nok i skole – de skal lave fritidsinteresser, jobs og andet.  

Kunne man starte tidligere, differentieret ringetidssæt? Vi arbejder som en organisation – det bliver 
administrativt alt for tungt/komplekst. 

Der er en udfordring med samlingstid med de større elever – men det kan give de større børn noget.  

Kan man lade overbygningen møde senere ind?  

Kan man lave morgensang til de ældste? Så de har deres eget. 

Kl14 lyder som lang tid at gå i skole for de små. 

Et morgenbånd kunne også indeholde et bevægelsesperspektiv- efter lang tid i bussen kunne et 
morgenbånd være enormt relevant. 

Beslutning: Et skriv fra skolebestyrelsen til Kjeld Bresson/kørselskoordinator i Nordfyns Kommune 
fra skolebestyrelsen – det skal rumme denne drøftelses udfordring, at børn venter for længe – 
Rikke og Pia formulerer et skriv. 

Bilag: Bilag udkast til nyt ringetidssæt. 

 

 

Punkt 44: Timefordelingsplan for 23-24 inkl. valgfag                                    Kl. 20.10 

Beslutningstema: Ledelsen fremlægger og orienterer om den planlagte Timefordelingsplan for 
2023-2024. Efterfølgende drøftelse. 

Udkast til valgfag for 9. årgang. De fire valgfag med størst tilknytning oprettes: 

Idæt 
IT og Kodning 
Skriv med stil 
Billedkunst 
Mediefag 
Drama 
Science 
Mindfulness 
2+2=5 
Håndarbejde 

Sagsfremstilling:  
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Beslutning:  

LT beskrev valgfagsudbuddet.  

Bilag: Bilag udkast timefordelingsplan for 2023-2024. 

 

Punkt 45: Skolebestyrelsens deltagelse i seminar d. 22. april                              Kl. 20.30 

Beslutningstema:  Baggrund. Arbejdet med fokus på Trivsel og Fællesskab. Vi skal have arrangeret 
kørsel/transport. 

Sagsfremstilling:  

Hvorfor er det interessant at deltage i dette seminar. PÅ Havrehedskolen har vi arbejdet med 
forældresamarbejde i sidste skolebestyrelsesperiode – 2019 havde vi Maria Akselvoll, Phd. til en 
temaaften om forældresamarbejde– bagefter havde vi planlagt en workshop med temaer – det 
brugte skolebestyrelsen rigtigt meget tid på at analysere efterfølgende- dette gav så grundlaget for 
vores principper/hjemmeside. 

Efterfølgende har vi talt meget om mistrivslen blandt vores unge – det har været svært at starte ud 
med en fælles platform til dette.  

Derfor dette seminar- det er en megagod start. Vi er ti der skal afsted til Århus. 

Beslutning: Samkørsel blev aftalt 

Bilag:  

 

Punkt 46: Høringssvar til ”overgangs”-styrelsesvedtægt          Kl. 20.50 

Beslutningstema: Styrelsesvedtægt 

Sagsfremstilling: Styrelsesvedtægten – en overgangsstyrelsesvedtægt frem til en ny 
styrelsesvedtægt er blevet vedtaget-  

Ledelsen er opmærksom på 3 ting der kræver opmærksomhed. 

1. Bilag 5 der er stadig behov for sammenlæsning-  

2. Bilag 6 SFO/Førskole – datofejl 11/4 er den rigtige dato – fejl i papirer 

3. Bilag – forvekslingen ml Havrehed og Veflinge, Havrehed er også Veflinge. Vi har siden 2012 
været én skole – både Veflinge og Morud. 

Overgangsbestyrelsen sidder frem til 1. januar 24 – hvor en ny bestyrelse træder til. 

Beslutning: Ledelsen laver et udkast og sender ud til kommentarer fra SB 
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Bilag: 

 

Punkt 47: EVENTUELT 

Beslutningstema:   

 Spørgsmål om busdrift – hvor langt er der til opsamlingsstederne.  

 Reklamefilm Morud 

 Bogstav – samarbejdet med Morud Lokalråd om opstilling af ”BOGSTAV” hvor er vi?  

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Bilag:  

 

Punkter til næste møde:  

 Budget 2023 

 Et udkast / oplæg omkring ”fællesskab” fra arbejdsgruppe 

 

Mødeleder: Gitte Bremholm 

  


